
Zalącznik nr 1do Sprawozdania

Raport z przebiegu procesu konsultacji

l. lnformacja o przebiegu procesu

Proces pogłębionych konsultacji trwał w terminie od 1 kwietnia 2019 r, do 29listopada 2OL9 r,

Pogłębione konsultacje społeczne dotyczyły projektu studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Karpacz.

ll. Realizacjaprzebiegukonsultacji
zastosowane techniki
konsultacii

Wnioski/uwagi/opinie lub opis techniki

1. tslezące prowadZenle
działań informacyjno-
promocyjnych

Bleząca rea llzacJa dzlalan lnTormacyJno-promocyjnycn obej muJąca :

- informowanie lnteresariuszy o działaniach związanych z realizacją projektu w
trakcie wizyt w UM Karpacz, a także telefonicznie i za pośrednictwem poczty
elektronicznej i
- w okresie poprzedzającym spotkania z radnymi i mieszkańcami: informowanie
za pośrednictwem oficjalnej strony internetowej UM Karpacz oraz plakatów i

ulotek o terminie, miejscu i planowanym przebiegu spotkań konsultacyjnych;
- pisemne zawiadamianie osób i instytucji publicznych o terminie, miejscu i

olanowanvm orzebiesu spotkań konsultacvinvch.
z. baoanle oplnll
mieszkańców metodą
CAWI za pomocą
platformy Cyfrowa
Demokracja. Zakres:
- Kierunki zagospo-
darowania prze-
strzennego,
- Kryteria oceny wniosków
do studium

W maju br. - w okresie poprzedzającym l spotkanie otwarte z mieszkańcami
eksperci ResPublic we współpracy z UM Karpacz wypracowali ostateczną formę
ankiety zat. ,,Badanie opinii mieszkańców na temat kierunków
zagospodarowania przestrzennego Karpoczo" w ramach badania opinii
mieszkańców metodą CAW|. Przewidziano 2 możliwości wypełnienia ankiet:
- w wersji papierowej - ankiety udostępniono uczestnikom l spotkania
otwartego w dn. 30.05,2019 r. W terminie do 09.06.2019 r. istniała możliwość
wyp.ełnienia ankiety dostępnej w UM Karpacz - wypełniono 23 ankiety w wersji
papleroWeJ,
- w wersji elektronicznej: uruchomiono możliwość wypełniania ankiet w wersji
elektronicznej za pośrednictwem platformy Cyfrowa Demokracja - zebrano
183 ankiety.
W wyniku uzgodnień zespołu z UM Karpacz i eksperta ds. konsultacji
społecznych termin ankiety został wydłuźony do 09.06.2019 r. Przedłużenie
terminu nie wpłynęło na realizację rundy. Przedłużenie terminu miało na celu
zebranie jak największej liczby ankiet w badaniu.
Z przeprowadzonej ankiety wynika m.in.:
- 61% respondentów oceniło stan zagospodarowania,łniasta jako zły lub bardzo
zty;
- do najpoważniejszych problemów przestrzeni miejskiej zaliczono:
- budowę zbyt dużych obiektów noclegowych,
- niewystarczająco rozwiniętą infrastrukturę drogową i zbyt małą prze-
pustowość ciągów komunikacyjnych w centrum miasta,
- degradację walorów przyrodniczych i zbyt silną presję urbanizacyjną na
tereny przyrodnicze;
- najczęściej udzielanymi odpowiedziami dot. przyszłego charakteru Karpacza
są:
- miasto z bogatą ofertą spędzania czasu wolnego,
- miasto dla miłośników nieskażonej przyrody i zieleni,
- miasto nastawione na różne profile turystów, w tym mniej zamożnych,
- miasto wygodne przede wszystkim dla mieszkańców,
- miasto, które rozwija kulturę i tradycje regionalne,
- miasto nastawione na powiększanie terenów narciarskich' i rozbudowę
i nfrastru ktu rv narciarskiei.

J, Przeprowaozen|e
spotkania konsu ltacyjnego
z radnymi Miasta;
Prezentacja i konsultacja:
- uwarunkowań projektu
studium, w tym prawnych,
- uzasadnienie potrzeby
zmiany studium,
- planowany przebieg
procesu planowania i

konsultowania,

W TraKcle spoTKanla W c
- władze miasta zapoznaĘ uczestników z celem rozpoczętych konsultacji
społecznych i przyczynami przystąpienia do nich Gminy Karpacz;
- spotkanie zorganizowano z udziałem eksperta ze strony Partnerstwa ds.
konsu ltacji społecznych;
- zebranym przedstawiona została idea projektu, program spotkania, narzędzia
wykorzystywane w projekcie oraz korzyści, jakie mogą przynieść konsultacje;
- uczestnicy odnieśli się do pytania dot. istoty planowania przestrzennego oraz
Jego znaczenla w zrownowazonym rozwoju gmlny;
- uzasadniona została potrzeba zmiany studium. lnteresariusze odnieśli się do
aktualności obowiazuiaceso studium. wvrazili swoie oczekiwania dot, nowego



- rola radnycn w procesle
planowania i

konsultowania studium

dokumentu planistycznego;
- proiektani przódstańił wyniki bilansu terenów przeznaczonych pod
zatjudówę, podkreślił konieczność wypracowania kryteriów rozpatrywania
złoźonvch wniosków;
- RadnVm rady miejskiej przedstawiona została rola w procesie sporządzania
dokumbntacii blanistvczńvch oraz podeimowaniu takich uchwał,

4. Przeprowaozenle l

spotkania otwartego z
mieszkańcami
Prezentacja i konsultacja:
- uwarunkowań projektu
studium,
- wyniku bilansu terenów,
- wyników badania CAWI,
- kryteriów rozpatrywania
złożonych wniosków,
- informacja o sposobie
prowadzenia komunikacji
w dalszym okresie
konsultowania studium

W trakcie spotkania W dniu 30.05.2019 r. z udzialem Wladz Gmlny Karpacz,
eksoertów i oroiektanta:
- pr'zedstawibnó informacje nt. stanu prac nad Studium;
- przedstawiono wvniki bilansu terenów;
- brzekazano inforńację o złożonych wnioskach;
-'omówiono narzędŹa konsult'acyjne, w tym do badania kierunków za-
gospodarowania przestrzennego Karpacza; . .

W trakcie spotkania poruszonb szeieg problemów dotyczących problematyki
zasosoodarowania orzestrzennego miasta Karpacza:
- p'odńiesiono kweshę lokalizacji] zasadności pIanowanej obwodnicy północnej
Kirpacza, odpowiedńiej liczby miejsc postojowych, skomunikowania z sobą
poszczególnych części Karpacza;l pojaviił się zarŻut odnośni'e właściwego .zaszeregowania wniosków do
stti diijm, nie uwzględ niającego odpowiednio zabudowy deweloperskiej;
- zwrócono uwagę, że projekt studium powinien uwzględniać inwestycje z
zakresu infrastru ktu ry społecznej;
- zwrócono uwagę nó tirak aktu-alności danych statystycznych wykorzystanych
do sporządzenió 

- bilansu terenów przeznaczonych pod .zabudowę oraz
podważonó metodologię szacowania liczby miejsc noclegowych;
- omówiono konsekwóncje prawne przeznaczenia terenów wskazanych
obecnie pod zainwestowanie. na cele nie związane z zabudową kubaturową;
- zwrócono uwagę na potrzebę uwzg|ędnienia wymogów zaopatrzenia w wodę
w proje.kcie studium;
- w opinii części uczestników wystarczające byłyby fragmentaryczne zmiany
studium;
- wskazano na problem, że przy zalożeniu całkowitego zablokowania
możliwości dalsztij zabudowy miista, niemożliwe będzie realizowanie
zabudowy jednorodzin nej;
- wvraZono obawę, żei' zabudowa mieszkalna jednorodzinna może być
zmieniona w przyszłości na zabudowę apartamentową;
- podniesiono pioblem poszanowania własności prywatnej i ingerencji w to
oiawo celem oósodzenia interesów miasta z interesami właścicieli.
hozgorzała dyskisja pomiędzy zwolennikami kierunku dalsz.egg rozwoju miasta
a osóba mi zainterósowanvmi powstrzvmaniem ekspa nsii zabudowv.

5. Przeprowadzenie ll
spotkania otwartego z
mieszkańcami.
Prezentacja i konsultacja
koncepcji studium,
dyskusja nad przyjętymi
kierunkami
zagospodarowania
przestrzen nego Karpacza

W trakcie spotkania W dnlu 2l.09.2oL9 r, z udzlalem WlaOZ Gmlny Karpacz,
eksoertów i oroiektanta:
- ońówiono'dofychczasowy przebieg konsultacji społecznych;
- omówiono Ńyniki ankiety poświęconej kierunkom zagospodarowania
przestrzen nego Karpacza;l przedstawióno kóncepĆję projektu Studium i głównych kierunków rozwoju
przestrzen nego Ka rpacza;
] omówiono Ńnioski złożone do projektu studium, przedstawiono kryteria ich
orzviecia/od rzu cenia :] iiz'epńwadzono hyskusję publiczną nad kierunkami zagospodarowania

] zaprezenńŃanó 
- 'narzędzia 'ińternetowe dostępne na stronach:

Www.ivfrowądemo!racip.p| 
- oraz ry,w]W.k9rpacz.eegpoltaleminv.pI służących

konsu ltowa n i u przyj ętych w ko n ce pcj i Stu.d i u m r ozwiązań:.
- konsultacie dot.- wniosków złożonych przez interesariuszy do projektu
studium w-trakcie ich indywidualnych rozmów z projektantem Studium i

pracownikami Urzedu Miejskiego w Karpaczu.
iJczestnicy w trakcie spotkania zwrócili ponadto uwagę na następujące
kwestie:
- dokładności, z laką należy uwzględnić w projekcie studium przebieg tras
narciarskich, któie - na etapie śtudium mogą mieć jedynie charakter
orientacyjny;
- przezn'dcŹenia terenów RLP - parków leśnych w obowiązujących planach
miejscowych na tereny lasów w projekcie Studium;
- lokalizacji nowych teienów usług sportu i rekreacji, w ślad za którymi powinna
pójść budówa nowych parkingów;
- liczbv wniosków b pizeznaczenie terenu na usługi turystyki i procentowego
przyrostu terenów Przeznaczonych pod zabudowę oraz lokalizacji nowych
terenów pod zabudowę;
- stopnia, w iakim wnioski płynące z ankiety dot. zagospodarowania Karpacza
wpfuhęłv na iozstrzygnięcie wniosków do Studium;
- trdnsilórentności piowadzonych konsultacji społecznych i możliwości wglądu
do dokumentacii zwiazanei z tvm procesem;
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- statusu prawnego, laki posladaJą komentarze l postulaty sklaoane oo proJektu
Studium i ich wpĘwu na tok prac nad Studium;
- dalszeso orzebiesu orac olanistvcznvch.

b. prowaozenle konsultacll
pisemnych. Zbieranie
opinii interesariuszy do
koncepcji studium w
formie elektronicznej i
oanierowei

W terminie IJ2.1(J.ż0I9 - 15.1U.2U19 r. prowaozono KonsulTacje plsemne W
sprawie projektu Studium. W w/w terminie drogą elektroniczną wpłynęło 18
kbmentaizy'od osób fizycznych i podmiotów gospodarczych, w tym: 13 za
pomocą pórtalu karpacŻ.geoportalgminv.pl. 3 za pomocą portalu Cyfrowa
bemokiaĆla, Z - p@ samym czasie w'formie piśemnej
na adres UM Karoacz przesłano 14 komentarzv.

/. Prowaozenle punKTu
konsultacyjnego

W termlnle uż.lU.żULg - l5.1U.żU19 r. W sleozlole UM Karpacz (poK. 14,
prowadzono punkt konsultacyjny zw. z pracami nad projektem studium. W
iamach punktu konsultacyjnego możliwe było uzyskanie informacji dot.
przebiegu procesu konsultacji oraz procedury planistycznej, wykorzystania
harzędzi int'ernetowych dostępnych na platformach:karpąc?.gegporlalgminv.p|,
cvfrowa Demokracid, a także złożenie komentarza do proiektu studium.

8. Przedlozen le prolel(tu
studium do Miejskiej
Komisji Urbanistyczno-
Architektonicznej

Przygotowany projekt studium uwarunl(owan l Kle.runKow zagospo.oarowanla
przóŚtrzenne§o miasta Karpacz wrazz prognozą oddziaĘwania na środowisko
]rrzekazano cŹłonkom MiejŚkiej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej w dn.
08.11.2019 r.
W dn. 15.11.20t9 r. z udziałem członków MKU-A: ekspertów, pracowników UM
Karpacz oraz projektanta Studium odbyło się posiedzenie MKU-A, w trakcie
któiego sporządzono protokół wraz z opinią pozytywną dot. rozpatrywanego
dokumentu

KĄ§rn
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